
مصاحبه و خبر

پرویز مظلومی: باید ببینیم نکونام 
چه بازیکنی را می خواهد

پرویز مظلومی پیشکســـوت اســـتقلال درباره بازیکنان 
ایـــن تیم بـــرای فصـــل جدیـــد رقابت های لیـــگ برتر 
می گویـــد: »باید ببینیم لیســـت جدید جـــواد نکونام 
چیســـت و باشـــگاه باید با لیســـت نکونام جلو برود. 
اگر قرار باشـــد خـــارج از لیســـت جلو بـــرود دوباره با 
همان مشـــکلاتی که در فصل گذشـــته مواجه شـــدیم 
و اســـتقلال از آن مسأله متضرر شـــد مواجه خواهیم 
بود امیدوارم امســـال شـــاهد مشکلات ســـال گذشته 
نباشـــیم. باید ببینیم مربی چه بازیکنی را می خواهد. 
مـــن که نمی توانم در این زمینـــه اظهارنظر کنم. مربی 
روی سیســـتمی کـــه کار می کند بر اســـاس آن بازیکن 
جذب می کند. مـــا نمی توانیم به مربـــی بگوییم فعلاً 
بازیکن را با توجه به بودجه ای که هســـت جذب کند. 
اگـــر آن بودجه را بخواهیم صرف جـــذب چند بازیکن 
خارجی کنیم دســـت مان بسته اســـت، بودجه ناچیز 

اســـت و الان نیـــز قیمت ها خیلی بالا رفته اســـت.«
مظلومی در پاســـخ به این پرســـش که مگـــر قرار نبود 
با آمدن هلدینگ مشـــکل بودجه استقلال حل شود، 
ایـــن طـــور می گویـــد: »بودجه حل اســـت و مشـــکل 
خاصـــی وجود ندارد، بودجه ســـقف دارد و ســـقف آن 
۴۲۰ میلیـــارد اســـت و باید طبق ســـقف بازیکن جذب 
کنیم. اگر قرار اســـت خلاف کنیم فاتحـــه آن خوانده 
شـــده اســـت. نرخـــی در خصـــوص جـــذب برخـــی از 
بازیکنان شـــنیده ام که حدود ۱۰۰ میلیارد اســـت. البته 
حـــق بازیکنان ما اســـت کـــه از لحاظ زندگـــی و آینده 

تأمین باشـــند اما ایـــن قیمت ها واقعی نیســـتند.«
 

حامدی فر در لیست زیر25 ساله ها
اگـــر قـــرارداد حامدی فر با اســـتقلال تمدید شـــود، او 
جـــزو بازیکنانی خواهد بـــود که در گروه 25 ســـاله ها 
قـــرار خواهـــد گرفت. براســـاس تقســـیم بندی جدید 
ســـازمان لیـــگ، گروهـــی از بازیکنـــان در دســـته 25 
ســـاله ها قرارخواهنـــد گرفـــت، گروهـــی 23 ســـاله و 
گروهـــی هـــم بزرگســـال کـــه حامدی فـــر در صـــورت 
تمدیـــد قـــرارداد با اســـتقلال جزو بازیکنان 25 ســـاله 

خواهـــد بود.

فیفا منعی برای بازی کردن یامگا ندارد

در روزهـــای اخیـــر دربـــاره یامـــگا مهاجـــم تأثیرگـــذار 
آبی پوشـــان که در حادثه ای دچار مصدومیت از ناحیه 
چشـــم شـــد و ادامه بازی هـــا را از دســـت داد، مطالبی 
منتشـــر شـــد و در نهایت اســـتقلالی ها قصد دارند او را 
از لیســـت تیمشـــان خارج کننـــد. البته اســـتقلالی ها 
بـــازی کردن ایـــن بازیکن را منـــوط به اســـتعلام از فیفا 
کرده انـــد. اما بـــه نظر می رســـد این موضوع بـــرای فیفا 
حل شـــده اســـت و مشـــکلی برای یامـــگا وجـــود ندارد 
چرا کـــه در مقدماتی جـــام جهانی ســـال 1994، دیوید 
گوالتیـــری مهاجـــم تیم ملـــی ســـن مارینو در بـــازی با 
انگلیـــس گل نخســـت بـــازی را در ثانیه هشـــتم به ثمر 
رســـاند. هرچند انگلســـتان آن مســـابقه را با زدن ۷ گل 
با پیـــروزی به پایان بـــرد اما همان تـــک گل مانع صعود 
انگلیس به جام جهانی شـــد. نکته کجاست؟ بازیکنی 
کـــه جام جهانـــی را از انگلیس گرفت، تنها یک چشـــم 
داشـــت و به همین صـــورت برای تیم ملی کشـــورش به 
میـــدان رفته بـــود و فیفـــا مشـــکلی برای ایـــن موضوع 

. نداشت

اولویت با تشکیل تیم بانوان
براســـاس ابلاغیه ای که از ســـوی کنفدراسیون فوتبال 
آسیا شـــده، تیم های حرفه ای حاضر در لیگ برتر باید 
تیـــم بانوان تشـــکیل دهند. در همین راســـتا مدیران 
باشـــگاه استقلال طرحی برای تشـــکیل تیم بانوان نیز 
مـــد نظر دارند کـــه حداکثر تا یک ماه آینـــده به مرحله 
اجـــرا در خواهد آمد. با تأســـیس تیم فوتبـــال بانوان 
اســـتقلال، عملاً شرط کنفدراســـیون محقق می شود 
و دیگـــر هیـــچ شـــایعه و شـــائبه ای پیرامـــون حضـــور 
آبی پوشـــان در لیـــگ نخبـــگان آســـیا در کار نخواهد 
بود. باید دید مدیران اســـتقلال چه زمـــان این اقدام 

را عملـــی خواهند کرد.
 

فسخ با گلر بوسنیایی
باشـــگاه اســـتقلال قرارداد دروازه بـــان خارجی خود 
را فســـخ کرده اســـت. باشــــگاه اســـتقلال اخیراً با 
دروازه بـــان خارجـــی قـــرارداد امضا کرده بـــود اما به 
دلیـــل اینکه قـــرار اســـت حســـینی دوباره بـــه این 
تیم بازگـــردد، با پرداخت مبلغی این قرارداد فســـخ 
شـــده اســـت. موضوع فســـخ قرارداد بـــا دروازه بان 
خارجی البتـــه ارتباطی با مخالفت نکونام نداشـــته 
و براســـاس خبرهایی که به دســـت ایران ورزشـــی 
رســـیده مدیران استقلال شـــخصاً چنین تصمیمی 

را اتخـــاذ کرده اند.
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احتمال یک تغییر بزرگ در خط دفاع آبی

یحیی به دنبال صید مرادمند
جواد نکونام انتخاب می کند

مهاجمان معمولی یا یک مهاجم تراز اول

استقلال بر اســـاس برنامه ای که جواد 
نکونـــام تدویـــن کـــرده، قرار اســـت در 
خط دفـــاع کمتریـــن تغییر را داشـــته 

. شد با
 این تصمیم به دلیل عملکرد مطلوبی 
اســـت کـــه از خط دفـــاع اســـتقلال در 
فصـــل بیســـت و ســـوم به جـــا مانـــده 

 . ست ا
گذشـــت  کـــه  فصلـــی  در  اســـتقلال 
کلین شـــیت های بســـیاری داشـــت که 
عـــلاوه بـــر سیدحســـین حســـینی که 
نقشـــی کلیـــدی در این موفقیـــت ایفا 
کرد، مدافعان نیز تأثیر بســـزایی در این 
وضعیت داشتند و موفق عمل کردند. 
بـــه ایـــن ترتیـــب قـــرار اســـت همـــه 
مدافعان حفظ شـــوند اما مسأله ای که 
وجود دارد این اســـت که مرادمند، هم 

از تراکتور پیشـــنهاد همـــکاری دریافت 
کرده و هـــم از تیـــم فولاد خوزســـتان. 
دلیـــل اینکـــه فولادی هـــا نیـــز به صف 
مشـــتریان مرادمنـــد ملحق شـــده اند 
آشـــنایی یحیـــی گل محمـــدی بـــا این 

بازیکن اســـت. 
یحیـــی زمانـــی کـــه در پدیـــده حضـــور 
از  بـــا مرادمنـــد کار کـــرده و  داشـــت 
ویژگی های فنی ایـــن بازیکن کاملاً آگاه 
اســـت. به این ترتیب حضـــور مرادمند 
در فـــولاد را نبایـــد چنـــدان مســـأله ای 
کوچک شـــمرد و آشـــنایی گل محمدی 
با این بازیکن ممکن اســـت سرنوشت 
مرادمنـــد را در اســـتقلال دچـــار تغییر 
کنـــد. به هرحـــال تاکنون نیـــز مدیران 
اســـتقلال دربـــاره اینکـــه مرادمنـــد را 
بـــه طـــور قطـــع می خواهنـــد یـــا خیر 
اظهارنظـــر رســـمی نداشـــته اند و خود 
مرادمنـــد نیـــز در صحبت هایش اعلام 
نکـــرده قطعاً فصـــل بعد در اســـتقلال 

خواهـــد بود.

ــال  ــتقلال در ح ــالات در اس ــل و انتق نق
انجــام اســت و بــا توجــه بــه تجربیاتی که 
در ایــن راســتا وجــود دارد، قطعــاً تیمــی 
می توانــد خوشــبین بــه موفقیــت خــود 
باشــد کــه در این بــازه عملکــرد مطلوبی 

از خــود بــه نمایــش بگــذارد. 
در فصــول گذشــته اســتقلال بارهــا از 
 نداشــتن مهاجم درجه یــک لطمه دیده 

است.
ــال ها از  ــتقلال س ــز اس ــار نی ــواه آم ــه گ  ب
داشــتن آقــای گل ایرانــی محروم بــوده و 
چنــد فصــل پیش بــود کــه شــیخ دیاباته 
توانست با 15 گل زده آقای گل لیگ برتر 
ــدان  ــال ها فق ــن س ــه ای ــا درهم ــود ام ش
مهاجــم گلــزن ایرانــی کــه صاحب کفش 
طــلا نیــز باشــد، در اســتقلال بــه وضــوح 

احســاس شــده اســت. 

غ از اینکــه قــرار اســت  بــا ایــن حــال فــار
گلــزن اســتقلال در فصــل جــاری چــه 
کســی باشــد و کــدام یــک از مهاجمــان 
بــار ســنگین گلزنــی را به دوش بکشــند، 
ن  ســا رشنا کا ز  ا ی  ر بســیا ســته  ا خو
ــت  ــن اس ــام ای ــواد نکون ــتقلالی از ج اس
ــش  ــردن پیرامون ــلوغ ک ــای ش ــه ج ــه ب ک

بابــت جــذب مهاجمــان معمولــی درجه 
ــد  ــذب کن ــراز اول ج ــم ت ــک مهاج دو، ی
تــا هزینــه ای کــه قــرار اســت بــه پــای 
جــذب چنــد مهاجــم گل نــزن ریختــه 
شــود، بــه یــک بازیکــن گلــزن داده شــود 
تــا اســتقلال از نظــر گلزنــی در فصــل آتــی 

ــد. ــاس نکن ــتی را احس ــم و کاس ک

نقل و انتقالات

نکته روز

سوژه

پرداخت 
پاداش ها و 
آپشن هایی 

که در 
گذشته 

لحاظ شده 
در برهه 

کنونی 
ممکن 
نیست

درخواست های بازیکنان پای میز مذاکره

آپشن هارا بدهیدتا قرارداد ببندیم

 
یکـــی از دلایلی که حرکت اســـتقلال 
را در نقـــل و انتقـــالات پیـــش فصل 
قـــدری کند کـــرده درخواســـت های 
تمـــام  دریافـــت  بابـــت  بازیکنـــان 
مطالبـــات باقی مانده خـــود از فصل 
پیـــش و پاداش ها اســـت. در دوران 
مدیران گذشته اســـتقلال بندهایی 
در قـــرارداد بازیکنـــان لحـــاظ شـــده 
کـــه تعهدات قابـــل توجهـــی را برای 
مدیـــران بعدی اســـتقلال بـــه وجود 
آورده اســـت. برخـــی مدیران ســـابق 
اســـتقلال بـــرای اینکه بـــه اصطلاح 
بازیکنـــان را نســـبت بـــه عمـــل بـــه 
وظایف خود در باشـــگاه بـــا انگیزه تر 
کنند، در قراردادهـــای آنها بندهایی 
قرارداده انـــد که از لحـــاظ مالی برای 
مدیران کنونی مشـــکل آفرین شـــده 

. ست ا
بندهایی همچون رضایت ســـرمربی 
یـــا مدیرعامل، حق مســـکن، تعداد 
گل زده، پـــاس گل، قهرمانـــی و ایـــن 

قبیل شـــروط که در قـــرارداد برخی 
بازیکنان وجـــود دارد حالا کار را برای 
مدیـــران اســـتقلال دشـــوار کـــرده و 
بازیکنـــان در مذاکراتی که با مدیران 
فعلی دارند خواســـتار تعیین تکلیف 
آپشـــن هایی شـــده اند که در دوران 
مدیران قبلی برای آنها لحاظ شـــده 

. ست ا
مدیـــران کنونی باشـــگاه اســـتقلال 
نیـــز حاضر بـــه پرداخت آن شـــروط 
نیســـتند چون اگـــر بخواهند همین 
حالا آن اعـــداد و ارقامی که بازیکنان 
محاســـبه کرده انـــد را تســـویه کنند 
باید رقم قابل توجهـــی از بودجه ای 
که برای خریـــد بازیکن جدید درنظر 
گرفتـــه شـــده را به پای آپشـــن هایی 
بریزنـــد کـــه در گذشـــته از ســـوی 

مدیران لحاظ شـــده اســـت.
طبق برآوردی که مســـئولان باشـــگاه 
اســـتقلال کرده اند عمل به تعهدات 
مدیـــران ســـابق میلیاردهـــا تومـــان 
هزینـــه روی دوش باشـــگاه خواهـــد 
گذاشـــت وعملاً فعالیـــت در نقل و 
انتقـــالات پیش فصل لیگ بیســـت 
و چهارم دشـــوار و حتـــی غیر ممکن 
خواهـــد شـــد. بنابرایـــن مدیـــران 
باشـــگاه اســـتقلال بایـــد براســـاس 
اولویت هـــای خـــود پیـــش برونـــد و 

پرداخـــت پاداش هـــا و آپشـــن هایی 
که در گذشـــته لحاظ شـــده در برهه 

کنونـــی ممکن نیســـت.
برخی بازیکنـــان در مذاکـــرات خود 
قبـــول کرده اند کـــه بـــدون دریافت 
مطالبات گذشـــته بار دیگـــر قرارداد 
خـــود را به امضـــا برســـانند اما برخی 
هم هســـتند کـــه پای شـــان را داخل 
یک کفش کرده اند تا هر طور شـــده 
مبالغ مورد نظر را از باشـــگاه دریافت 
کرده و بـــا جیب پر پول تـــری گام به 

فصل بعـــد بگذارند.
در  اســـت  ممکـــن  فـــوق  چالـــش 
روزهای آتی نیز رونـــد تمدید قرارداد 
بـــا برخـــی بازیکنان را بســـیار مختل 
کنـــد و ایـــن مســـأله در نهایـــت بـــه 
ماهیت کلی نقل و انتقالات باشـــگاه 
اســـتقلال لطمـــه جبران ناپذیر وارد 
کنـــد. از دســـت باشـــگاه اســـتقلال 
هـــم در ایـــن شـــرایط کاری ســـاخته 
نیســـت و یـــا بازیکنان باید شـــرایط 
مالی باشـــگاه را درک کنند و یا اینکه 
راه تیم دیگـــری را در پیـــش بگیرند 
کـــه انتخاب مســـیر دومی هـــم برای 
بازیکـــن خطراتـــی در پـــی خواهـــد 
داشـــت و هـــم باشـــگاه را از لحـــاظ 
برخـــورداری از نیروهـــای قابل قبول 

خالـــی خواهـــد کرد.

معرفی اعضای هیأت مدیره استقلال

تعیین مدیرعامل، به زودی
 پیشنهاد بالا، عقب نشینی باشگاه

رضاوند-استقلال؛ مذاکرات ادامه دارد
 باشـــگاه اســـتقلال در هفته های پایانی لیگ بیســـت و سوم 
به هلدینگ خلیج فارس واگذار شـــد. این اقدام ســـبب شد 
مدیرعامل ســـابق اســـتقلال از ســـمتش کنار گذاشته شود. 
هرچند که خطیر تلاش فزاینده ای در راســـتای تداوم حضور 
در باشـــگاه استقلال داشـــت، اما به توفیق نرسید و درنهایت 
برکنار شـــد تا فرشید ســـمیعی به عنوان سرپرست موقت در 

این باشـــگاه به فعالیت ادامه دهد.
هرچنـــد کـــه بعـــد از واگـــذاری اســـتقلال بـــه هلدینـــگ 
خلیج فـــارس گفته شـــد کـــه مدیریت ایـــن باشـــگاه در خفا 
به عهده احمد شـــهریاری اســـت و علی عســـگری نیز اشراف 
قابل توجهـــی روی تصمیمات دارد، اما در ظاهر ســـمیعی به 

عنـــوان سرپرســـت در این باشـــگاه فعالیـــت کرد.
حـــالا کـــه اعضای هیـــأت مدیـــره باشـــگاه اســـتقلال معرفی 
شـــده اند، از او به عنـــوان مدیرعامل آتی این باشـــگاه نیز یاد 
می شـــود. قرار شـــده در نشســـتی که در روز های آتـــی برگزار 

می شـــود مدیرعامل باشگاه اســـتقلال نیز از بین افراد حاضر 
در بدنـــه هیأت مدیره این باشـــگاه انتخاب شـــود.

اعضای هیأت مدیره باشگاه اســـتقلال به این شرح هستند: 
۱- احمـــد شـــهریاری ۲- فرشـــید ســـمیعی ۳- مهـــدی افضلی 

۴- مصطفـــی کارخانه ۵- مهـــدی حیدرزاده

دربـــاره مانـــدن یـــا نمانـــدن آرش رضاوند در اســـتقلال حرف و 
حدیث های بســـیاری به گوش می رســـد و تکلیف ایـــن بازیکن 
بـــا اســـتقلال هنـــوز روشـــن نیســـت. برخـــی از تصمیم گیران 
اســـتقلال اعتقـــاد دارند بایـــد بازیکن بهتری در پســـت رضاوند 
جذب شـــود و از طرفی نکونـــام همچنان معتقد اســـت که این 

بازیکـــن می تواند به او در فصل بیســـت و چهـــارم کمک کند. با 
توجه به اینکه مدیران اســـتقلال نیز ناچارند بر اســـاس لیستی 
کـــه نکونام بـــه آنها داده، جلو بروند و ســـرمربی اســـتقلال هم 
نام این بازیکن را در فهرســـت خود قرار داده، مدیران باشـــگاه 
اســـتقلال اقداماتی در راســـتای تمدیـــد قرارداد با ایـــن بازیکن 

انجام دادنـــد که موفقت آمیـــز نبود.
گفتـــه می شـــود رضاونـــد در قـــدم اول مذاکرات، پیشـــنهادی 
داده که موجب عقب نشـــینی مدیران باشـــگاه اســـتقلال شده 
اســـت. روایت های متعددی درباره پیشـــنهاد رضاوند نقل شده 
اســـت. صحبـــت از ۳۰ تا ۴۰ میلیـــارد تومان دســـتمزد برای یک 
فصل اســـت که اگـــر این موضوع صحت داشـــته باشـــد، باید با 
قطعیت اعلام کـــرد که این بازیکن در اســـتقلال نخواهد ماند، 
چون حامیان آنچنانی هم در باشـــگاه ندارد و فقط به خواســـت 

نکونام با او مذاکره شـــده اســـت.
قرار است تکلیف این بازیکن نیز در روز های آتی روشن شود.

گزارش خبری

حمیدرضا عرب
خبر نگار
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حرکت لاک پشتی در نقل و انتقالات

 جای خالی 
 ستاره ها 

در خریدهای آبی

اســـتقلال در نقل و انتقـــالات پیش 
آنچنـــان  تاکنـــون عملکـــرد  فصـــل 
درخشـــان و چشـــمگیری نداشـــته 
اســـت. در روز هـــای اخیـــر باشـــگاه 
اســـتقلال با دوبازیکن بوســـنیایی به 
توافق رســـید که یکی از این بازیکنان 
دروازه بان بـــود. به تازگی مشـــخص 
شـــده باشـــگاه اســـتقلال خواهـــان 
ادامـــه همـــکاری بـــا ایـــن دروازه بان 
نیســـت و قـــراردادش فســـخ خواهد 

. شد
دربـــاره دیگـــر بازیکـــن بوســـنیایی 
)زیکیلیـــچ( نیـــز تردید هایـــی وجود 
دارد و هنـــوز تکلیف این بوســـنیایی 
نیـــز مشـــخص نشـــده اســـت. گفته 
زیکیلیـــچ در تســـت های  می شـــود 

پزشـــکی حضـــور یافتـــه، هرچند که 
ایفمـــارک حضـــور ایـــن بازیکـــن را در 
تســـت های پزشـــکی تأییـــد نکـــرده 
است. با این حال مســـئولان باشگاه 
اســـتقلال ظاهـــراً روی ایـــن بازیکن 
نظـــر مســـاعد دارنـــد و می خواهنـــد 
قـــراردادش پابرجا بمانـــد و باید دید 
ایـــن بازیکـــن آیـــا از نظر فنـــی ارزش 

خریـــدن داشـــته یـــا خیر؟!
خـــارج از موضـــوع جـــذب بازیکنان 
خارجـــی، امـــا باشـــگاه اســـتقلال در 
روز هـــای اخیـــر ۲ بازیکـــن داخلی را 
نیـــز بـــه خدمـــت گرفته کـــه چندان 
و  نقـــل  ر  د خصی  شـــا ن  یکنـــا ز با
انتقالات نیســـتند؛ اسلامی و زکی پور 
بازیکنانـــی هســـتند که به خواســـت 
جـــواد نکونـــام و تأیید مدیـــران این 

باشـــگاه جـــذب شـــده اند.
گرچـــه زکی پـــور بازی هـــای زیـــادی 
در ترکیـــب ســـپاهان انجـــام داده و 

بازیکـــن باتجربه ای اســـت، اما از نظر 
عمق تأثیرگـــذاری به خصوص در فاز 
هجومی تیم ســـپاهان آمـــار آنچنان 
قابـــل توجهی از این بازیکن منتشـــر 

نشـــده است.
تنهـــا مزیت زکی پور تـــداوم حضور در 
ترکیب ســـپاهان و همچنین آشنایی 
با بازی در ترکیب اســـتقلال است که 
باید دید چه سرنوشـــتی رقم خواهد 
خـــورد و آیـــا ایـــن بازیکـــن می توانـــد 
دوران نه چنـــدان ناموفـــق خـــود در 
همـــکاری قبلی با اســـتقلال را این بار 
جبـــران کرده و از خاطر هواداران این 

باشـــگاه پاک کند یـــا خیر؟!
دربـــاره اســـلامی نیز که دیگـــر خرید 
اســـتقلال محسوب می شـــود، هرگز 
با قطعیـــت نمی توان ســـخن گفت. 
ایـــن بازیکن نیز با وجـــود برخورداری 
از امتیاز جوانی روشـــن نیست که در 
ترکیب اســـتقلال به بازیکنی محوری 

تبدیـــل خواهد شـــد یا خیر؟!
بـــه هرحـــال خریدهای انجام شـــده 
نسبت به آن اسامی که ابتدای فصل 
منتشر شد، تفاوت آشکاری دارد و به 
نظر می رســـد باشگاه اســـتقلال هنوز 
نتوانســـته آن بازیکنانی که نام شـــان 
در هفته هـــای اخیـــر بار هـــا مطـــرح 
شـــده را برای حضور در این باشـــگاه 

کند. راضی 
کـــه  ر  یی پـــو قا آ ب  جـــذ حتـــی 
می توانســـت بـــه یـــک بـــرگ برنـــده 
بـــرای اســـتقلال در نقـــل و انتقالات 

تبدیـــل شـــود، محقـــق نشـــد.
لازم بـــه ذکر اســـت که اســـتقلال در 
روزهـــای اخیر بـــا بازیکنانی همچون 
ســـهرابیان و جلالی قـــرارداد منعقد 
کرد که البتـــه جلالی در حال جدایی 
است و ســـهرابیان نیز جزو بازیکنان 
این تیم محســـوب می شـــود و گزینه 

جدیـــدی به حســـاب نمی آید.


